



HURTIGRUTEN  
EXPLORER



# OUR EXPEDITION TEAM

## Rudolf Thomann

### Biologist / Biologe

**EN** Born and raised in Chile, went to study biology in the city of Hamburg. Since 1990 back in Chile again, spent around 7 years in the desert like north of the country where he made scientific work with freshwater fishes of the high Andes lakes and rivers of the "altiplano".

**DE** In Chile geboren und aufgewachsen, fuhr zum Biologiestudium nach Hamburg. Seit 1990 wieder zurück in Santiago, verbrachte er viele Jahre im wüstenhaften Norden Chiles und betrieb wissenschaftliche Forschungen mit Süßwasserfischen im "Altiplano" Hochland. Fische

Fishes has been since always his passion, so he also was running a fish farm for about 7 more years in the Lake District around Panguipulli. At the university he has been also giving ecology and flora and fauna lessons for more than 15 years. He visited Antarctica for the first time

waren seit eh und jeh seine Leidenschaft und so kam es, dass er auch 7 Jahre lang eine Fischzuchtanlage im Seengebiet um Panguipulli herum betrieb. An der Universität ist er schon über 15 Jahre als Dozent für Ökologie und Flora und Fauna tätig. Die Antarktis besuchte er zum ersten mal

during 1994 and with Hurtigruten since 2002 and the flame of the first visit is still awake. Many penguin generations has past in front of his eyes. As an enthusiastic ecologist he was in charge for some time of the oldest Chilean environmental NGO.

1994 - mit Hurtigruten seit 2002 - und da ist immer noch die Flamme des ersten Besuchs wach. Viele Pinguin generationen sind schon vor seinen Augen vorbeigelaufen. Als begeisterter Umweltschützer, leitete er die älteste chilenische NNGO eine Zeit lang.